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Spørgsmål nr. 1800 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Er ministeren enig med politidirektøren i Sydsjællands og Lol-
land-Falsters Politi, Lene Frank, som i artiklen: ”Kun to betjente 
vogter i hårdt ramt boligområde” i Berlingske den 9. september 
2020 udtaler: »I hverdagen synes jeg ikke, at vi har en situation, 

hvor der er nok politimæssige opgaver til at sende flere betjente 

derud. Der sker ikke mere dér end i ethvert andet villakvarter”, 
og dermed i at der ikke sker mere kriminalitet, som bør allokere 

mere politimæssig interesse til området omkring Motalavej end 

i ethvert andet villakvarter, samt om ministeren mener, at synligt 

tilstedeværelse af politiet, ligeledes har en præventiv virkning 

generelt?” 

 

Svar: 

 

Regeringen mener, at politiet i dag er kommet for langt væk fra borgerne, 

og at det udfordrer borgernes oplevelse af tryghed.  

 

Det er derfor også regeringens ambition med udspillet til en ny flerårsaftale 

for politiet og anklagemyndigheden at skabe mere nærhed og mere synlig, 

lokal tilstedeværelse af politiet. Det gælder ikke mindst i særligt udsatte bo-

ligområder, og derfor har regeringen også i sit udspil til den kommende fler-

årsaftale lagt op til en styrkelse af politiets tilstedeværelse i de særligt ud-

satte boligområder.   

 

Der henvises i øvrigt til den samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 1797 

(Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg.  
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